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Slovo starosty obce 

Vážení spoluobčané,  

jsme právě na přelomu jara a léta, vše kvete a voní, obec se zazelenala a příroda nás láká k procházkám po okolí. Bohužel většina 

z nás má na tyto aktivity málo času. Zkusme každodenní běh přibrzdit, porozhlédnout se, poklábosit se sousedem a zajít na některou 

z mnoha veřejných akcí v obci. Většina jich je sportovně zábavných pro děti (např. karneval, branný závod, dětský den, závody na 

kolech), některé pro dospělé (turnaje v nohejbalu, šipkách, mariáši, střelby myslivců atd.). Děkuji všem spolkům za spolupráci s obcí 

při pořádání těchto společenských akcí. V červenci odjedou děti na již 50. tábor a v září pořádá TJ Sokol pro „pamětníky“ zájezd do 

Slatiny nad Zdobnicí s možností zavzpomínat na své zážitky v kolektivu dětí. 2. září se na dětském hřišti můžete občerstvit nebo 

soutěžit ve vaření kotlíkového guláše. 28.9. přijedou na posvícení houpačky, TJ pořádá závody na kolech a 30.9. budou opět střílet 

myslivci a nohejbalisté hrát turnaj. Jistě všichni dění v obci sledujete, v obecním kalendáři je opravdu z čeho vybírat. Děkuji také 

zaměstnancům údržby obce za udržování pořádku a pěkného vzhledu naší vesnice. O dalších důležitých událostech v obci jsou 

informace v samostatných článcích níže.  

Přeji všem příjemné léto, a tomu, kdo má to štěstí a vyjede někam na dovolenou, šťastný návrat ve zdraví. 

                                                                     Michal Kurka, starosta obce 

Aktuální informace 

Přemístění skládky větví a bioodpadu 

Skládka bioodpadu a větví byla posunuta o 500 metrů dál. Vjezd na cestu vedoucí ke skládce je z Dašické ulice poslední odbočkou 

vlevo (naproti vjezdu do MSSL), jede se po opravené polní cestě okolo silážních jam až za Bellindu. Do bioodpadu patří tráva, odpad 

ze zahrádek a piliny. Do větví můžete dávat také kůru, keře a túje. Na skládku nepatří nic jiného kromě výše uvedené odpadu. Ostatní 

dřevo, nábytek a jiný odpad vozte na sběrný dvůr, který je otevřen každých 14 dní (v sudý týden) v sobotu od 8 do 11 hodin. 

 

Zpětný odběr pneumatik 

Obec Dolní Ředice zajistila ve spolupráci s firmou GREEN Logistics CZ s.r.o. zpětný odběr pneumatik. Místo zpětného odběru bylo 

zřízeno na sběrném dvoře, v provozu bude v rámci otevírací doby sběrného dvora. Pneumatiky budou od občanů vybírány zdarma. 

 

Informace k vybírání poplatků 

Upozorňujeme občany, že do 28.6.2023 by měla být uhrazena splátka místního poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 

na 2. pololetí. 



Obecní knihovna 

Obecní knihovna, jejímž zřizovatelem je obec Dolní Ředice, se nachází 

v přízemí budovy obecního úřadu (boční vchod). Výpůjčním dnem je středa od 

17.00 do 18.30 hodin, během letních měsíců je provoz obecní knihovny omezen. 

Na čtenáře se těší knihovnice Miloslava Mňuková a Dita Hálová. 

Letní provoz obecní knihovny 

21. 6.  ZAVŘENO !!!! 

28. 6.  17.00 – 18.30 hodin 

19. 7.  17.00 – 18.30 hodin 

9. 8.  17.00 – 18.30 hodin 

Od 6. 9. bude knihovna opět otevřena pravidelně každou středu. 

 

 

Ze zasedání zastupitelstva obce    

První zasedání v letošním roce se konalo 1. března. Zastupitelé schválili uložení částky 5 mil. Kč na termínovaný vklad, poskytnutí 

dotace 6 tis. Kč Krajské knihovně v Pardubicích na nákup literatury do výměnného fondu, poskytnutí finančních neúčelových darů 

z rozpočtu obce spolkům a vyplacení mimořádných odměn některým zastupitelům. Dále bylo schváleno podepsání několika smluv 

týkajících se převodů pozemků řešících majetková narovnání či zřízení věcných břemen. Zastupitelé projednávali také změny č. 2 

územního plánu, rozhodovali, které změny „pustí“ k dalšímu projednávání. Přítomní byli informováni o postupu prací na projektové 

dokumentaci na splaškovou kanalizaci, v souvislosti s tím bylo schváleno podepsání 72 smluv o budoucích smlouvách o zřízení 

služebnosti inženýrské sítě. Řešila se stavba úprav koryta potoka, kterou provádí Povodí Labe. Další informace se týkaly např. 

postupu prací rekonstrukce ulice K Třešňovce, výměny stávajícího veřejného osvětlení za LED osvětlení, plánované rekonstrukce 

asfaltového povrchu v Dašické ulici a plánované výstavby kompostárny za Bellindou. Zastupitelé schválili v roce 2023 uhradit obci 

Horní Ředice příspěvek na úhradu provozních nákladů na veřejné pohřebiště ve výši 87 950 Kč. V souvislosti s tím starosta 

informoval přítomné, že na hornoředickém hřbitově nemohou být z důvodu nedostatku prostoru zřizována nová hrobová místa pro 

občany Dolních Ředic. Zastupitelstvo obce schválilo vyhlášení konkursu na místo ředitele/ředitelky MŠ, protože stávající ředitelka 

Ilona Čeřovská oznámila svůj plánovaný odchod do důchodu. V diskuzi se hovořilo o hluku z dálnice a možnosti zpětného odběru 

pneumatik. 

Další zasedání zastupitelstva obce se konalo 24. dubna. Zastupitelé udělili souhlas s celoročním hospodařením obce a závěrečným 

účtem obce za rok 2022, schválili převedení výsledku hospodaření z hlavní činnosti obce a účetní závěrku obce i obou škol. Následně 

bylo schváleno, aby Michal Kurka byl jmenován předsedou konkursní komise pro posuzování uchazečů o místo ředitele/ředitelky 

MŠ. Byl schválen bezúplatný převod dvou pozemků mezi obcemi, které jsou spolupodílníky Lesního družstva a Lesním družstvem 

Vysoké Chvojno, podepsání smlouvy týkající se zřízení místa zpětného odběru pneumatik a zakoupení nákladního vozidla ISUZU. 

Zastupitelé se také rozhodli zakoupit pozemky v dolní části obce o celkové výměře 26185 m2, které by mohly být využity k realizaci 

protipovodňových opatření. Bylo rozhodnuto „pustit“ další dva pozemky k dalšímu projednávání v rámci změn č. 2 územního plánu. 

Rozsáhlá informace byla věnována splaškové kanalizaci, bylo schváleno podepsání dalších 41 smluv o budoucích smlouvách o zřízení 

služebnosti inženýrské sítě a byl schválen výsledek výběrového řízení na zhotovitele projektové dokumentace kanalizace, tj. výběr 

firmy RECPROJEKT s.r.o., Pardubice a starosta byl pověřen podpisem smlouvy o dílo s touto firmou (pokračování projektování je 

ale podmíněno získáním stavebního povolení), v souvislosti s kanalizací bylo schváleno také podepsání příkazní smlouvy s firmou 

Ekologický rozvoj a výstavba s.r.o., Jaroměř a podání žádosti o dotaci na Krajský úřad Pardubického kraje na projektovou 

dokumentaci pro zhotovení stavby splaškové tlakové kanalizace. Bylo schváleno podepsání smlouvy  o spolupráci se společnosti 

EKO-KOM a.s., týkající se odpadového hospodářství. Zazněla informace o plánované výstavbě nového místa pro kompostování za 

Bellindou (projekt je před dokončením), dále se přítomní dozvěděli o vyhlášení tzv. doplňkových pozemkových úprav Pozemkovým 

úřadem, které jsou vyvolány výstavbou nové silnice I/36 (horní silnice). Diskutovalo se o opravě Dašické ulice, zaplavené louce 

v dolní části obce, nedostatku volných hrobových míst na hřbitově v Horních Ředicích, výstavbě DPD centra (neodpovídá projektu) 

– starosta byl pověřen svoláním schůzky ohledně postupu stavby hal, problémech vyvolaných opravou koryta potoka – starosta byl 

pověřen svoláním schůzky řešící další postup stavby, špatných výškách rozvodných skříní elektrických a plynových přípojek 

v lokalitě Na Drahách – starosta byl pověřen zasláním žádosti o prodloužení termínu realizace úprav skříní na stavební úřad a zasláním 

informace dotčeným občanům o harmonogramu prací a termínu realizace.  

Další veřejné zasedání proběhlo 22. května. Hlavním bodem bylo schválení pořízení Změn č. 2 Územního plánu Dolní Ředice a jejich 

obsahu. Zazněla informace o akci Zvýšení bezpečnosti III. etapa, bylo schváleno podepsání smlouvy o poskytnutí dotace z POV na 

opravu cesty k budoucí kompostárně. Opět se hovořilo o úpravách koryta potoka, stavbě DPD, zvednutí rozvodných skříní elektriky 

a plynu Na Drahách, možnosti výsadby cca 2000 ks stromů v katastru obce a tlakové splaškové kanalizaci. 



Možnosti likvidace odpadů 

Zavedený systém likvidace odpadů v naší obci funguje velmi dobře. Opakovaně zveřejňujeme přehled o možnostech likvidace 

jednotlivých druhů odpadu – tedy co kam patří. 

směsný komunální odpad 

- odpad vniklý při běžném chodu domácností zbylý po vytřídění tříděných složek odpadu 

- popelnice 120 l nebo 240 l má poplatník buď vlastní, nebo si je může pronajmout od svozové firmy (informace v kanceláři OÚ) 

- popelnice jsou odváženy 1x za 14 dní, vždy v pátek v sudém týdnu 

sklo 

- v obci jsou umístěny zelené kontejnery na sklo barevné (stanoviště v ulicích Malá strana – u domu č.p. 143, Holická – vedle OÚ, 

U Školky – vedle samoobsluhy, Pardubická – u domu č.p. 220) a bílé kontejnery na sklo čiré (U Školky, Pardubická) 

- sklo tabulové odvážejte na sběrný dvůr 

plasty 

- v obci jsou umístěny žluté kontejnery na plasty (Malá strana, Holická, U Školky, Pardubická) 

- lze využít pytlový svoz v termínech dle obecního kalendáře (pytle žluté, příp. je možno i pytle oranžové); dbejte na to, aby pytle 

byly zavázané (nezavázaný pytel zdržuje pracovníky při svozu, a při větru je odpad z nezavázaného pytle rozfoukán po obci) 

a naplněné alespoň do 2/3 (poloprázdný pytel zbytečně zvyšuje náklady obce na odpadové hospodářství), PET lahve mačkejte 

- plasty lze odvážet i na sběrný dvůr 

papír 

- v obci jsou rozmístěny modré kontejnery na papír (Malá strana, Holická, U Školky, Pardubická) 

- můžete využít i pytlový svoz (pytle modré), dbejte na to, aby pytle byly zavázané a naplněné 

- papír lze odvážet i na sběrný dvůr 

- 2x ročně je vyhlášen sběr papíru v základní škole 

tetrapaky 

- krabice od džusů, mléka, vína (vždy zmáčknout) 

- termíny pytlového svozu jsou stanoveny v obecním kalendáři (pytle oranžové), dbejte na to, aby pytle byly zavázané a naplněné 

kovový odpad  

- v obci jsou rozmístěny šedé kontejnery na plechovky a drobný kovový odpad z domácností (Malá strana, Holická, U Školky) 

- kovový odpad lze odvážet na sběrný dvůr 

- na jaře provádí sběr železa TJ Sokol 

jedlé oleje a tuky 

- obyvatelé mohou použitý kuchyňský olej slitý v PET lahvích odevzdávat do sběrných nádob umístěných na sběrném dvoře 

bioodpad a větve 

- info viz 1. strana  

dřevo 

- dřevo a nábytek (skříně) lze odvážet na sběrný dvůr 

elektroodpad 

- velké spotřebiče (televize, ledničky, mikrovlnky …) lze odvážet na sběrný dvůr 

- malé spotřebiče (žehličky, fény, vrtačky …) lze ukládat do kontejneru umístěného u OÚ, případně je odvážet na sběrný dvůr 

objemný odpad 

- domovní odpad, který se nevejde do popelnice; lze ho ukládat na sběrný dvůr 

nebezpečný odpad 

- barvy, chemikálie … lze ukládat na sběrný dvůr 

pneumatiky 

- info viz 1. strana  

oděvy a obuv 

- u obecního úřadu a u samoobsluhy jsou umístěny kontejnery 

baterie, zářivky a žárovky 

- na chodbě obecního úřadu jsou umístěny „krabice“ na jejich odkládání; lze je vozit i na sběrný dvůr 



Na sběrných místech v obci se rozmáhá neukládání odpadu do sběrných nádob, ale jen pokládání odpadu vedle kontejnerů. Stejně 

tak se objevuje vhazování domovního odpadu do nádob určených pro tříděný odpad. Tento odpad musí zaměstnanci obce následně 

třídit a ukládat tam, kam patří. Tímto apelujeme na občany, aby odpad správně třídili sami. Také na sběrný dvůr je lépe vozit odpad 

vytříděný, aby se urychlilo jeho uskladňování do určených nádob. Třídění odpadu až na sběrném dvoře zdržuje další občany. Sběrný 

dvůr je otevřen většinou v sobotu „po popelnicích“ od 8 do 11 hodin, případně v náhradním termínu dle obecního kalendáře v době 

od 15 do 18 hodin. Ve sběrném dvoře se střídají pracovníci údržby obce Lucie Skalická, Petr Blažek, David Králíček a Blanka 

Jedličková. Pokud potřebujete jakékoliv informace ohledně nakládání s odpady, volejte vedoucí pracovníky sběrného dvora Lucii 

Skalickou (732 440 795) nebo Petra Blažka (607 962 286). 
 

 

Mateřská škola  

Závěr školního roku se rychle blíží a v MŠ se stále něco děje. 16.5. 

jsme byli ve Spojile na farmě Apolenka. 24.5. proběhl  v MŠ velice 

pěkný hudební pořad Hrajeme dětem, s písničkou jdeme světem, 

dopoledne 26.5. jsme strávili na letišti v Pardubicích, kde se konal 

Den otevřených dveří, 1.6. jsme oslavili Den dětí. A co nás ještě 

čeká? V pátek 16.6. pojedeme do VČD na pohádku O Balynce, 

22.6. se rozloučíme s dětmi, které odcházejí do ZŠ. 23.6- 24.6. 

budou naši obec  prezentovat výrobky dětí na akci "Holice se 

baví...ve filmu".  

Upozorňujeme rodiče dětí, že mateřská škola vyhlašuje 2. kolo 

přijímacího řízení. Žádosti o přijetí dítěte si lze osobně vyzvednout 

po telefonické domluvě u ředitelky školy (723 909 579). Podávání 

žádostí proběhne 21.6. od 8.00 do 11.30 hod. osobním podáním 

v kanceláři MŠ. 

Za celou naši MŠ přeji krásné slunečné léto a příjemně strávenou dovolenou. 

Ilona Čeřovská, ředitelka MŠ 

 

Vzhledem k odchodu stávající ředitelky Ilony Čeřovské do důchodu byl zřizovatelem (tedy obcí) vyhlášen konkurs na novou 

ředitelku/ředitele. 12. 6. byla konkursní komisí vybrána a následně s účinností od 23.8.2023 starostou obce jmenována na místo 

ředitelky mateřské školy paní Michala Perská, DiS. Ve výkonu činnosti ředitelky jí přejeme hodně úspěchů. 

Paní Iloně Čeřovské děkujeme za dlouholetou práci v mateřské škole a přejeme jí pevné zdraví, pohodu a spokojenost v soukromém 

životě. 

Michal Kurka, starosta obce 
 

 

Základní škola 

Žáci ZŠ Dolní Ředice vás zvou ve středu 28.6. v 18 hodin do sálu místního hostince na závěrečné vystoupení na téma "Putování 

časem", kterým se rozloučí se školním rokem 2022/23.  

Mgr. Jitka Nalezencová, ředitelka ZŠ  

 

Myslivecký spolek 

V sobotu 10.6. se u myslivecké klubovny konaly pouťové 

střelby na asfaltové holuby. Z dolnoředických střelců byli 

nejlepší Rudolf Flégl, Petr Blažek a František Štros.  

Tento týden budeme vypouštět do honitby 50 ks bažantích 

slepic za účelem zazvěření honitby. 

Kroužek mladých myslivců se chystá na prázdninový 

pobyt na myslivecké chatě v Radostově.  

Stanislav Šimon, předseda spolku 

 

 



TJ Sokol 

7. května se konal tradiční branný závod Memoriál Karla Poura. 

Zazávodit si přišlo 70 dětí. 

3. června se na hřišti uskutečnil Dětský den na téma „řemesla 

a povolání“, který přilákal cca 150 dětí. Na Dětském dnu byla 

vyhlášena celoroční hra "Sporťák a Sporťačka roku".  

Výsledky jsou následující: 

dívky    chlapci 

1. - 2. ročník  Dušková Aneta (1) Koubek Štěpán 

3. - 4. ročník  Sůrová Laura  Setnička Jakub 

5. - 6. ročník  Sůrová Klára  Nešetřil Jakub 

7. - 9. ročník  Udržalová Elen  Koubek Matěj 

 

Michaela Štrossová, jednatelka výboru TJ 

 

SDH Dolní Ředice 

10. června se konaly na školním hřišti dětské hasičské 

závody „Dolnoředický pohár“. Závody byly součástí ligy 

pardubického okresu. Zúčastnilo se jich celkem 14 

družstev v kategorii mladších a 10 družstev v kategorii 

starších závodníků. Naši starší borci obsadili společně 

s Holicemi krásné 1. místo, mladší získali pěkné 4. místo. 

Pořádání této akce bylo letos premiérou, uvažujeme o ní 

ale i v příštím roce. 

Ing. Tomáš Košťál, člen SDH a JSDH 

 

 

Komplexní pozemkové úpravy 

Z důvodu výstavby a nové trasy silnice 1/36 (Časy – Holice) požádal investor Ředitelství silnic a dálnic Státní pozemkový úřad 

o zahájení procesu úprav hranic pozemků. Důvodem je státem garantovaný přístup všech vlastníků na své pozemky, tedy nové hranice 

pozemků, nové polní cesty, možná doprovodná zeleň, biokoridory, úpravy vodních toků a protipovodňová opatření. Pozemkový úřad 

stanovil obvod úprav, což je cca 1/3 našeho katastru od jižní strany bytové zástavby směrem na Dašice. 

14.6. se konalo v sále 1. jednání se všemi vlastníky (přišlo jich cca 50) a proces, který potrvá 2-3 roky byl zahájen. Výstupem práce 

bude nová digitální katastrální mapa vyhovující všem dotčeným vlastníkům pozemků. 

Případné další informace podá Ing. Švehlová (727 956 437) nebo starosta Michal Kurka (603 806 893). 

 

Rekonstrukce koryta potoka 

Mnozí z Vás jistě sledují práce (dá-li se tomu v tomto případě tak říkat …) na potoce. Investorem této akce je Povodí Labe, státní 

podnik, Hradec Králové (správce toku). Ten vysoutěžil k realizaci firmu Rosseta ze Slovenska. Práce byly směrem od Chotče 

k Holicím (tomu jsme se logicky také divili, proč ne po směru toku …) zahájeny loni a přerušeny měly být od ledna do dubna. Práce 

měly poté pokračovat, ale dle sdělení Povodí (na žádost o vysvětlení od obce) firma od smlouvy chce odstoupit a práce jsou nyní 

přerušeny. Povodí s firmou jedná o dokončení alespoň toho rozdělaného, úpravě povrchů, skládky atd. 

Zástupce obce na všech kontrolních dnech stavby opakuje požadavek obce na neničení povrchu obecních cest, zeleně, upozorňuje na 

nepořádek v místě stavby, prašnost, hlučnost, znečištění cest a možnost např. náklonu přilehlých plotů. V této věci obec zvolila právní 

zastoupení. S Povodím komunikujeme a doufáme, že se rozumné řešení rekonstrukce najde. Podle posledních aktuálních informací 

v nejbližších dnech firma Rosseta přijede dokončit to rozpracované a Povodí Labe bude hledat jiný postup rekonstrukce a novou 

zhotovitelskou firmu. V dopisech na Povodí upozorňujeme na ohrožení majetku občanů, povodňové nebezpeční a ničení obecních 

cest.  

Situace je pro obec a občany velmi nepříjemná, ale rekonstrukce koryta potoka je určitě pro omezení povodňového nebezpečí vítána. 

Další aktuální informace se občané dozví na veřejném zasedání 21.6. 



Víte, že 

- Ředitelství silnic a dálnic ČR financovalo opravu povrchu silnice v Dašické ulici? Konstrukce vozovky byla poškozena od 

samoobsluhy až po kruhovou křižovatku se silnicí 1/36 při návozu materiálu k stavbě dálnice D35. Obec se zhotovitelem stavby 

koordinovala etapizaci oprav s ohledem na nutnost zajištění dopravní obslužnosti firem, zemědělců, minipivovaru, technických 

služeb, hasičů obce i zde bydlících obyvatel. 

- v bývalém areálu JZD nový vlastník buduje logistickém centrum DPD pro třídění balíkových zásilek? Zhotovitel stavbu bez 

povolení Stavebního úřadu zvětšil a z toho vyplynuly stížnosti občanů především z obavy o ohrožení dešťovou vodou. Stavební 

úřad tuto situaci s investorem řeší. Obec iniciovala schůzku občanů a investora k vyjasnění požadavků, zastupitelstvo obce 

rozhodlo o právním zastoupení obce v této záležitosti. Další schůzka je dohodnuta a zde budou investorem sděleny konkrétní 

změny v projektu s ohledem na možné ohrožení okolních vlastníků a dopadů provozu centra na životní prostředí. 

- členové výboru pro občanské záležitosti navštěvují před vánočními svátky občany starší 80 let, při životních výročích chodí 

blahopřát občanům starším 90 let, organizují zlaté i diamantové stavby a přibližně 2x ročně vítají v sále nové dolnoředické 

občánky?  Letos v dubnu u nás bylo přivítáno pět děvčat – zl.: Eliška Dubská, Tereza Novotná, Eleonora Válková, Amálie 

Horáková a Sofie Marušáková. 

- k 31.12.2022 měla naše obec 1008 obyvatel se státní příslušností ČR? Z tohoto počtu bylo 479 mužů a 529 žen. 247 obyvatel bylo 

ve věku do 18 let, 550 ve věku 19 – 60 let a 211 občanů bylo starších 60 let. Během roku 2022 se u nás 7 občánků narodilo, 8 našich 

spoluobčanů zemřelo, 30 lidí se k nám přistěhovalo a 15 obyvatel se z naší obce odstěhovalo. Průměrný věk občana k 31.12.2022 

byl u nás 38,99 let. Nejvíce mužů se jmenovalo Petr (32), nejčastější ženské jméno bylo Jana (23) a nejpočetnější příjmení bylo 

Nešetřil/Nešetřilová (21). 

- byla přejmenována jedna autobusová zastávka v naší obci? Zastávka, na kterou jsme byli zvyklí pod názvem „Dolní Ředice, Pošta“, 

se nyní jmenuje „Dolní Ředice, Holická“. 

- obecní úřad průběžně informuje občany o všech akcích, které se v obci konají, i o různých omezeních, která se občanů dotýkají, 

na webových stránkách a všechny aktuality jsou také rozesílány občanům, kteří jsou zaregistrováni do systému Smart Info? Pokud 

také chcete emailem odebírat novinky z našeho webu, zaregistrujte se k této službě na www.dolniredice.cz (v pravém sloupci 

záložka Informace od nás). 

Dolnoředický zpravodaj  vychází 15.6.2023 


